



City

VS



Country

camp

city

village

capital

megalopolis

settlement

town

Обратитесь к собеседнику, поинтересуйтесь, что он/она собираются делать после окончания школы.

Ответьте, что вы намереваетесь поступать в университет и получать высшее образование.

Заметьте, что собеседнику придется покинуть Грачевку и отправиться жить или другой город. Спросите, что он/она думает о жизни в городе.

Согласитесь с собеседником в необходимости переезда. Выразите ваше мнение о жизни в городе.

Спросите, чем собеседнику нравится/ не нравится жизнь в городе.

Ответьте собеседнику.

Приведите противоположные аргументы.

Согласитесь с собеседником и скажите, что в любом случае после окончания университета вы планируете вернуться работать в родное село.

Скажите, что это неплохая мысль. Укажите на достоинства жизни в селе.

Заметьте, что жизнь в селе тоже имеет недостатки. Приведите пример. Скажите, что это не большая проблема для вас, и вы сможете ее решить.

Living in big cities makes people neglect each other. They don't care about other people's well-being and never help anyone.

If people live in cities they are severed from nature and don't care about environmental issues.

Living in the country is very boring. You don't have enough people to communicate with.

Useful language

I don't think so. Personally, I cannot agree with this opinion.

I disagree with this opinion. My experience says that...

I cannot agree with that. From my point of view...

Some people say that..., but I don't think that we can put it like that.

It's not fair to say that...

Nothing of the kind!



Task 4. Study the two photographs. In 1.5 minutes be ready to compare and contrast the photographs:

- €€€give a brief description (action, location)
- €€€say what the pictures have in common
- €€€say in what way the pictures are different
- €€€say which kind of life you'd prefer
- €€€explain why

You will speak for not more than 2 minutes. You have to talk continuously.

